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P R O T O K Ó Ł  NR IX/2019 

 

z sesji Rady Gminy Kotlin odbytej 18 czerwca  2019r.  w sali  Urzędu Gminy            

 w Kotlinie w godz. od 13.00 do 14.25 

 

 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 

        Otwarcia  IX sesji Rady Gminy Kotlin dokonał przewodniczący Rady Czesława Moch, 

witając: wójta Mirosława Paterczyka, skarbnika gminy Irenę Antczak, radnych, sołtysów, 

dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Jarocinie Grzegorza Fenglera . 

Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził obecność 14 radnych, co wobec 

ustawowego składu 15 radnych stanowi kworum zdolne do podejmowania prawomocnych 

uchwał. 

Nieobecny na sesji radny Zenon Osicki. 

Listy obecności radnych,  sołtysów i zaproszonych osób stanowią załączniki do protokołu. 

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

Do porządku obrad, przedstawionego przez przewodniczącego Rady, nie wprowadzono 

żadnych zmian. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z VIII sesji Rady Gminy. 

4. Informacja o stanie bezrobocia w gminie. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

7. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym oraz z wykonania 

uchwał Rady. 

8. Informacja o przygotowaniu do letniego wypoczynku dzieci i młodzieży. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku 

energetycznego. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2019r. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie na czas oznaczony 10 lat 

umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Kotlin. 

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy na 2019 rok.   

13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę  w  sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej  

Gminy. 

14. Odpowiedzi na  wnioski zgłoszone na poprzedniej sesji Rady. 

15. Wolne głosy i wnioski. 

16.  Zamknięcie obrad.   

 

3. Przyjęcie protokołu z VIII sesji Rady Gminy. 

              Do protokołu z VIII sesji Rady Gminy wyłożonego do wglądu na posiedzeniu  

wspólnym stałych Komisji Rady w dniu 17 czerwca br.  i przed dzisiejszą sesją  nie wniesiono 

uwag. 

Protokół przyjęto jednogłośnie 14 głosami „za”. 
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4. Informacja o stanie bezrobocia w gminie. 

    Informację o stanie bezrobocia w gminie złożył dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w 

Jarocinie Grzegorz Fengler. 

Stopa  bezrobocia na koniec kwietnia 2019r. wynosiła dla: powiatu 3,9 %, województwa 

wielkopolskiego 3 %, Polski 5,6 %. 

Na koniec maja liczba osób bezrobotnych w gminie Kotlin wynosiła 104 (w tym 62 kobiet i 

42 mężczyzn), a  w powiecie jarocińskim  1048. 

Od początku roku do końca maja 2019 r. z gminy Kotlin skierowano na staż 9 osób, a  

szkolenia 3 osoby. Dotację na rozpoczęcie działalności gospodarczej otrzymała 1 osoba z  

gminy Kotlin. 

     Radny Lucjan Antczak pytał o  dotacje na działalność gospodarczą, z czego wynikała 

mała ilość udzielonych dotacji? 

     Dyrektor Grzegorz Fengler odpowiedział, że z Kotlina była mało  wniosków, dwa wnioski 

nie otrzymały pozytywnej akceptacji komisji, a trzeci uzyskał akceptację. Po wakacjach 

będzie druga pula pieniędzy  i wówczas wnioskodawcy, którzy nie spełnili wymogów 

otrzymają w pierwszej kolejności powiadomienie o możliwości poprawienia wniosków. 

     Radny Lucjan Antczak pytał o kryteria kierowania na szkolenia? 

     Dyrektor PUP odpowiedział, że każdy bezrobotny, który udokumentuje zatrudnienie u 

pracodawcy i chciałby uzyskać np. uprawnienia na koparkę, to wówczas urząd kieruje na 

takie szkolenie. PUP posiada jeszcze takie środki. Ponadto dyrektor poinformował, że  PUP 

dysponuje środkami z Krajowego Funduszu Szkoleniowego przeznaczonego na podnoszenie 

kwalifikacji dla pracodawców, jak i ich pracowników. 

     Radna Dominika Kwiecińska pytała jakim zainteresowaniem cieszą się staże? 

     Dyrektor Grzegorz Fengler odpowiedział, że  staże nie są już formą zatrudnienia, która 

kiedyś cieszyła się dużym zainteresowaniem. Teraz pracodawcy mają problem z 

pozyskaniem stażystów. Wysokość wynagrodzenia za odbycie stażu unijnego to kwota 1017 

zł  brutto i za tę kwotę młodzi ludzie nie chcą pracować. Na spotkaniach na szczeblu 

wojewódzkim i konwentach krajowych ten problem był podnoszony, aby wynagrodzenie za 

staż podnieść. 

      Informacja o stanie bezrobocia w gminie Kotlin stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady ogłosił 5 minutową  przerwę. 

 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

     Przewodniczący Rady poinformował, że radny Mirosław Twardowski złożył pisemne 

interpelacje w sprawie ograniczenia prędkości na drogach wewnętrznych w Wyszkach. 

 

6. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

   Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym przekazał Wójtowi 

Gminy: 

− w dniu 31 maja br. uchwały podjęte na 8. sesji Rady Gminy oraz wnioski, pytania radnych 

i sołtysów zgłoszone na wspólnym posiedzeniu  komisji i sesji Rady, 

− w dnu 30 maja br.  pisemne interpelacje złożone przez radnego Mirosława 

Twardowskiego. 

Ponadto uczestniczył:  

− 1 czerwca br. w zawodach wędkarskich, zorganizowanych przez Koło Wędkarskie 

Karaś z okazji Dnia Dziecka, 

− w pracach  komisji konkursowej powołanej do przeprowadzenia konkursu na stanowisko 

dyrektora Szkoły Podstawowej w Woli Książęcej, 

− w rajdzie rowerowym z okazji Dnia Dziecka zorganizowanym przez sołtysa i Radę 

Sołecka w Sławoszewie, 

− 15 czerwca w Turnieju Wsi o Puchar Wójta Gminy Kotlin, 
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− 16 czerwca w Zawodach Strażackich w Wysogotówku. 

    Ponadto przewodniczący Rady Czesław Moch przedstawił odpowiedzi udzielone przez 

Starostę Powiatowego na wnioski i zapytanie, zgłoszone podczas sesji  z udziałem władz 

powiatowych. 

Odczytał, w imieniu OSP Kurcew, zaproszenie skierowane do wszystkich radnych na 

uroczystość jubileuszową, która odbędzie się 22 czerwca br.  

 

7. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym oraz z 

wykonania uchwał Rady. 

      Wójt poinformował, że uchwały podjęte na ostatniej sesji przekazano 31 maja  br. do 

Wydziału  Kontroli, Pranego i Nadzoru Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w 

Poznaniu i do Regionalnej Izby Obrachunkowej. Natomiast uchwały w sprawach 

finansowych  przekazano do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w dniu 3 czerwca 

br. 

Wszystkie uchwały wywieszono na tablicy ogłoszeń w Urzędzie Gminy i umieszczono na 

stronie  BIP Gminy. Uchwały będące aktem prawa miejscowego przekazano w dniu 4 

czerwca br.  do ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego. 

Wójt Gminy Kotlin wydał następujące zarządzenia: 

− zmiany budżet Gmina na 2019 r.  

− powołania Komisji konkursowej w celu przeprowadzenia konkursu na stanowisko 

dyrektora Szkoły Podstawowej im. Kornela Makuszyńskiego w Woli Książęcej, 

− ogłoszenia naboru na wolne stanowisko urzędnicze – referent do spraw zamówień 

publicznych i zadań inwestycyjnych w Referacie Gospodarki Komunalnej Urzędu 

Gminy Kotlin 

− zatwierdzenia konkursu na stanowisko dyrektora Szkoły Podstawowej im. Kornela 

Makuszyńskiego w Woli Książęcej 

− w sprawie przeprowadzenia okresowej inwentaryzacji, 

− w sprawie odwołania Pani Marzeny Michalak-Pięknej ze stanowiska dyrektora 

Szkoły Podstawowej w Magnuszewicach, 

− w sprawie ogłoszenia konkursu na stanowisko dyrektora Szkoły Podstawowej w 

Magnuszewicach. 

Ponadto wójt Mirosław Paterczyk poinformował, że: 

− 31 maja br. zostały wręczone odznaczenia dla kombatantów, 

− 9 czerwca  br. brał udział w festynie Powitanie Lata, 

− 14 czerwca br. uczestniczył w EKO – Festynie w Jarocinie,  organizowanym przez 

ZGO Jarocin, 

− 15 czerwca uczestniczył w Turnieju Wsi w Magnuszewich, 

− 16 czerwca wziął udział w Zawodach Strażackich w Wysogotówku. 

     W ramach prac bieżących zrealizowano następujące zadania:  

− przeprowadzony został gruntowny remont remizy strażackiej w Sławoszewie, 

− zakupiona szafki na mundury dla OSP Sławoszew i Twardów,  

− trwają prace przy wykaszaniu  poboczy przy gminnych drogach, 

− zamontowane zostały wiaty na placu zabaw w Kotlinie. 

 

8. Informacja o przygotowaniu do letniego wypoczynku dzieci i młodzieży. 

        Przewodniczący Rady Czesław Moch poinformował, że informacja o przygotowaniu do 

letniego wypoczynku dzieci i młodzieży omówiona została szczegółowo    na posiedzeniu 

wspólnym komisji Rady w dniu 17  czerwca br. 

Rada Gminy przyjęła informację bez uwag. 
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Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

             Przewodniczący Rady poprosił  przewodniczących komisji o przedstawienie opinii 

o projektach uchwał.  

        Przewodniczący Komisji  Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów Hieronim 

Adamski oraz przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i 

Sportu, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej Lucjan Antczak 

poinformowali, że  na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 17 czerwca  br. wszystkie 

projekty uchwał, będące w porządku obrad dzisiejszej sesji, zostały pozytywnie 

zaopiniowane. 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku 

energetycznego. 
  
       Rada Gminy w obecności 14 radnych  podjęła jednogłośnie uchwałę nr IX/46/2019 

w sprawie wprowadzenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego.  

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

10. Podjęcie uchwały  zmieniającej uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2019r. 
 

       Rada Gminy w obecności 14 radnych  podjęła jednogłośnie uchwałę nr IX/47/2019 

zmieniającą uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na rok 2019r.  

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie na czas oznaczony 10 lat 

umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Kotlin.  

 

     Rada Gminy w obecności 14 radnych  podjęła jednogłośnie uchwałę nr IX/48/2019 w 

sprawie wyrażenia zgody na zawarcie na czas oznaczony 10 lat umowy dzierżawy 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Kotlin.  

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie  budżet Gminy na 2019 rok.   

     Rada Gminy w obecności 14 radnych  podjęła jednogłośnie uchwałę nr IX/49/2019 

zmieniającą uchwałę w sprawie  budżet Gminy na 2019 rok.  

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.   

 

13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę  w  sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej  Gminy Kotlin. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych  podjęła jednogłośnie uchwałę nr IX/50/2019 

zmieniającą uchwałę  w  sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej  Gminy Kotlin.   

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.        

 

14. Odpowiedzi na  wnioski zgłoszone na poprzedniej sesji Rady. 

Wójt udzielił odpowiedzi na wnioski i zapytania zgłoszone na majowej sesji: 

− rów przy ul. Buchalińskiej został wykoszony w celu poprawienia widoczności. Poza 

tym Gmina wykosiła również za Powiat inne pobocza w Sławoszewie i Racendowie, 

− usunięty został  piasek z drogi gminnej w Twardowie, po ulewie, 
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− nie przewiduje się w szkołach na terenie gminy spotkań z rodzicami ws. właściwego 

reagowania w sytuacji  zagrożenia  i bezpieczeństwa dzieci, 

− żywopłot przy ul. Waliszewskiej w Kotlinie został  przycięty, 

− do realizacji zostaje utwardzenie terenu – wysepki -  przy drodze gminnej w Kotlinie,  

ul. J.J. Śniadeckich  (skręt do sklepu „Groszek”), 

− na bieżąco wykonywane są opryski na chwasty rosnące w chodnikach oraz 

wykaszane pobocza dróg, 

− wykoszona została trawy na „Rynku” i przy sali w Sławoszewie, 

− farby do pomalowania ławek i trybun została zakupiona, 

− teren przy budynku gminnym  zostanie uporządkowany, 

− naprawienie lampy z tyłu świetlicy wiejskiej zostanie zlecone do wykonania, 

− zamontowanie kratek spływowych przy istniejącym chodniku będzie zrealizowane 

podczas dalszych prac przy chodniku, 

− środki na zakupienie tablicy ogłoszeń zostaną zabezpieczone w budżecie,  

− studzienki na ul. J.J.Śniadeckich w Kotlinie będą weryfikowane, jednak w pierwszej 

kolejności będą naprawione studzienki na ul. Staszica, 

− pasy przejścia dla pieszych na ul. Konopnickiej przy szkole w Kotlinie zostaną 

wymalowane, 

− mulda na ul. Norwida w Kotlinie zostanie  naprawiona. 

       Wnioski dot. dróg powiatowych wysłane zostały w dniu 3 czerwca br. do Referat 

Dróg Powiatowych, na które nie otrzymaliśmy jeszcze odpowiedzi. 

     Ponadto wójt poinformował, że złożoną interpelację przez radnego Mirosława   

Twardowskiego ws. budowy chodnika w Wyszkach w stronę cmentarza przekazał do 

Starostwa Powiatowego. Natomiast interpelacja ws. budowy oświetlenia ulicznego na 

odcinku od Wyszek do cmentarza zostanie uznana jako wniosek do przyszłorocznego  

budżetu Gminy. 

 

15. Wolne głosy i wnioski. 
 

     Sołtys Twardowa Barbara Padrok wnioskowała o: 

− naprawienie 3 ławek przy wiacie piknikowej, 

− odnowienie wiaty pikniowej, 

− wymienić ułamane siedlisko przy huśtawce na placu zabaw, 

− kosiarkę do koszenia trawy. 
 

     Przewodniczący Rady Czesław Moch zgłosił wniosek o obniżenie studzienki na ul. 

Staszica. 
  

     Wójt zastanawiał się nad przebudowaniem w masie bitumicznej skrzyżowania ul. 

Rymarkiewicza z ul. Staszica i ul. Skłodowskiej –Curie . 
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     Radna Marta Hudak złożyła wnioski o: 

− zorganizowanie spotkania z przedstawicielami Starostwa Powiatowego w sprawie 

rozwiązania problemu z  chodnikiem  w Racendowie, 

− wycięcie 3 drzew na łuku drogi powiatowej przy stawie w Racendowie, 

− zmianę  opon przy huśtawkach na inne siedziska na placu zabaw. 

 

     Radna Dominika Kwiecińska wznowiła  wniosek o naprawienie chodnika na 

skrzyżowaniu drogi powiatowej z gminną  w Twardowie. 

Radna mówiła, że informacja z Powiatu w sprawie ograniczenia wykaszania poboczy jest złą 

wiadomością dla mieszkańców. Nie pamięta kiedy były podcinane gałęzie przy drodze 

powiatowej w Twardowie. Wysoka trawa przy poboczach dróg stwarza duże zagrożenie. 

Właściwe utrzymanie porządku na posesjach i poboczach przyczyni się do zmniejszenia 

zużycia środków herbicydowych. Mówiła, że nie ma mocy, aby właścicieli działek zmusić 

do wykaszania chwastów i to jest wielki problem.  
 

     Wójt mówił, że po objeździe gminy wystosuje pismo do powiatu w sprawie wycinki 

drzew, które są uschnięte i zagrażają bezpieczeństwu. 

 

     Sołtys Woli Książęcej Stefan Kozłowski: 

− mówił, że na zebraniu wiejskim zwracana była uwaga w sprawie wycinku krzaków przy 

moście koła pana  Klauzy i naprzeciwko pana Kasperczyka i zapytał wójta czy gdzieś to 

zgłosił, 

− wnioskował o odprowadzenie wody przy świetlicy do studzienki, 

− wnioskował o zakupienie farby do pomalowania ławek, 

− pytał o możliwość zakupienia kosiarki dla sołectwa. 

 

     Sołtys Kotlina Marek Dekert prosił, aby przed  Bożym Ciałem podcięto żywopłot od 

strony ul. J.J. Śniadeckich. 

 

     Sołtys Orpiszewka Paweł Chojnicki wnioskował o ustawienie znaku z  ograniczeniem 

tonażu na drodze gminnej w Orpiszewku. 

 

     Radny Zbigniew Orpel pytał czy dodatkowe śmieci we workach są przez ZGO odbierane? 

     Wójt odpowiedział, że nigdy z tego tytułu nie było problemów, jeśli worek był 

załadowany w rozsądnych gabarytach. 

 

     Radny Hieronim Adamski powiedział, że spotkał się z tym, że śmieci zmieszane w 

workach nie są odbierane ze względu na to, że wrzucanie worków nie jest pracą pracowników 

zajmujących się wywozem odpadów. Zwrócił uwagę, że na placu zabaw pięknie wygląda 

nowa wiata, ale kosze są pełne. Ponadto zgłosił, że w Kurcewie na placu zabaw słup 

energetyczny nie dobrze wygląda, jest popękany i wystają druty. 

 

     Radny Lucjan Antczak wnioskował o: 

− spłaszczenie wysepki 

− udrożnienie rzeki Kotlinki, 

− zdyscyplinowanie właściciela o wykoszenie chwastów na zasypanym stawie przy ul. 

Rymarkiewicza. 

 

     Sołtys Marek Dekert zaprosił wszystkich na 29 czerwca br. o godz. 18.00 na imprezę 

Powitanie Lata. 
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16. Zamknięcie obrad.  

           Dziękując za udział, przewodniczący Rady Czesław Moch zamknął IX sesję Rady 

Gminy Kotlin. 

 

  

Przewodniczący Rady 

 /-/ Czesław Moch 

 

 

Protokółowała: Wanda Margiela 

 

 
 


